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REVISTA PRESEI 
 
 

 Jocul nervilor și amenințărilor în coaliție. Cum își joacă PSD și ALDE viitorul 
In actuala coaliție este zâzanie mare. Dacă social-democrații caută disperați orice soluție care să aducă bani 
necesari la buget pentru acoperirea majorărilor de pensii și salarii și păstrarea deficitului în ținta propusă și 
asumată, cei din ALDE  condiționează orice  sprijin de neafectarea  intereselor  electoratului pe care-l reprezintă și 
pe  voturile căruia se bazează pentru a supraviețui și într-un viitor Parlament.  După ce  au  îngropat  
chestiunea taxei pe cifra  de afaceri, acum Călin Popescu Tăriceanu și ai săi nu vor  să audă în nici un fel nici de 
taxa de solidaritate, de vreme ce ar lovi crunt în propriul bazin electoral. Mai mult, pentru a fi siguri că mesajul lor 
a fost bine înțeles,  liderii ALDE nu ezită să fluture posibilitatea unui nou conflict în coaliția de guvernare, 
dacă PSD va insista pentru aplicabilitate acestei măsuri. 
Relația dintre PSD  și ALDE  a avut de-a lungul vremii suișuri și coborâșuri, dar liderii celor  două partide  au căutat 
să  amortizeze orice   sursă de conflict de  dragul  rămânerii la guvernare. Conștient că cei din ALDE singura carte 
de a evolua pe viitor este aceea a păstrării acestei guvernări, liderul PSD Liviu Dragnea a ieșit de mai multe ori din 
cadrul de decizie stabilit,  venind cu măsuri și anunțând noi soluții pentru Palatul Victoria, fără consultarea  
partenerilor de coaliție. Așa  s-a întâmplat  și  cu controversatul  impozit pe cifra de afaceri și  cu taxa de 
solidaritate, prin care  ar trebui să se ia bani de la românii cu venituri ridicate pentru a  le vărsa la bugetul de stat. 
Intenția ministrului de Finanțe, Ionuț Mișa, de supraimpozitare cu 25% a tuturor salariilor de peste 14.500 de lei, 
ar afecta zeci de mii de români, în principal  persoane cu profesii liberale și angajați în sistemul privat, adică 
electoratul vizat de ALDE. 
Pentru oamenii lui Tăriceanu, această supraimpozitare nu constituie decât o formă de descurajare a performanței 
în mediul profesional și o formă de pedepsirea angajaților cu venituri mari. Așa cum în ziua investirii noului 
Guvern Tudose în Parlamentul reunit au avertizat PSD să nu vină cu  impozitul pe cifra de afaceri, acum, cei de la 
ALDE dau semnale clare că se va  ajunge la conflict dacă Dragnea  și ai săi nu vor face pasul înapoi și pe taxa  de 
solidaritate. 
De altfel,  fostul ministru de  Finanțe, Varujan  Vosganian, același care dat  glas nemulțumirilor ALDE în trecut,  nu 
as-a sfiit să susțină public situația delicată în care se află actuala coaliție de  guvernare, tocmai din cauza lipsei de 
apetit  a PSD de comunicare și consultare pe diversele măsuri  pe care intenționează să le aplice prin intermediul 
 noului Guvern Tudose. 
“Noi în dialogurile pe care le avem cu Guvernul în legătură cu activitatea curentă şi cu perspectivele nu am luat în 
discuţie posibilitatea aplicării acestei taxe. Deci ea cel puţin în discuţiile dintre noi a intrat într-o politicoasă negare 
tacită şi câtă vreme e în această formulă, nu are rost să lansăm dispute între ALDE şi PSD. Deci în acest moment, 
noi nu avem discuţii în legătură cu taxa de solidaritate. (…) pe agenda noastră, a coaliţiei şi pe agenda Guvernului, 
în perspectiva orizontului de timp scurt şi mediu, mediu fiind să zicem până la începutul anului viitor, nu avem în 
discuţie o astfel de ipoteză, a introducerii unei taxe de solidaritate”, a susțínut, recent, Vosganian la  un post de 
radio. 
În opinia  fostului ministru, o supraimpozitare a salariilor este nelalocul ei în România, pentru ALDE, “introducerea 
oricărei formule care să afecteze cota unică în sus fiind  inacceptabilă”. 
Tocmai de aceea,  conducerea ALDE nu crede în  efectul benefic al acestei măsuri, cu atât mai puțin în 
înregistrarea  unui rezultat pozitiv în urma  simulărilor care se fac acum la Palatul Victoria. 
“Ca să nu creem un conflict inutil, am acceptat ideea acestor simulări, însă în opinia noastră, aceste simulări 
probabil că vor duce la acelaşi deznodământ. De ce? Nu poţi de exemplu să mergi pe ideea că salariile bugetarilor 
sunt atât de mari, încât te îmbogăţeşti de pe urma lor. Nici un salariu bugetar nu-i atât de mare, încât să faci o 
avere de pe urma lui. Sigur, nu discut de Consilii de Administraţie sau de companiile din proprietatea privată a 
statului, mă refer la bugetari. Or dacă bugetarii nu se îmbogăţesc din salariu, înseamnă că un eventual prag 
pentru taxa de solidaritate ar trebui să fie foarte sus, mai sus de, eu ştiu, de 15-20 de salarii minime pe economie. 
Or deja de la un astfel de nivel, o taxă de solidaritate creează mai degrabă probleme de natură ideologică şi de 
aplicare, decât bani pentru o solidaritate de acest fel (…) nu se poate pune în discuţie faptul că munca salarială te 
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îmbogăţeşte. În România, din muncă salarială nu te îmbogăţeşti. Probabil, cu rarisime exemple, cum ar fi, eu ştiu, 
preşedinţi de bănci, munca salarială nu te îmbogăţeşte şi a da din munca ta cuiva care munceşte, dar are o poziţie 
profesională mai precară e puţin ciudat, pentru că nu poţi prin lege să obligi pe cineva să muncească şapte ore 
pentru el şi o oră pentru altcineva, indiferent cine ar fi acela. Deci ca filozofie e greu de explicat şi trebuie să vă 
mărturisesc că nicăieri în UE nu există o astfel de taxă, există taxe pe avere, aia e altceva. Există în Franţa, de 
exemplu, o taxă pe avere, dar pe averile foarte mari, de la multe milioane de euro în sus”, a mai susținut 
Vosganian. 
Miza pentru ALDE este  însă foarte clară. Orice afectează interesele clasei mijlocii pe care o tot invocă ca  bază,  
lovește  în interesele ALDE de a fi o formațiune parlamentară și pe viitor. “În principiu, noi, ALDE, ne-am exprimat 
clar punctul de vedere la învestirea Guvernului Tudose, atunci când am spus că introducerea oricărei formule care 
să afecteze cota unică în sus pentru noi este inacceptabilă. O astfel de taxă de solidaritate ar duce la impozitarea 
unor salarii cu mai mult de 16%, ceea ce face ca ALDE să nu poată fi un susţinător al unei astfel de măsuri”, 
conchide Vosganian. 
Tocmai din această cauză, potrivit unor surse din interiorul coaliției. Tăriceanu a fost mandatat de colegi să nu 
cedeze niciun pas în zona de fiscalitate, dacă se va  pune problema unei suprafiscalități pentru anumite categorii 
socio-profesionale, ca soluție de acoperire a consecințelor propriilor greșeli de guvernare. “Nu putem pedepsi  
românii care  produc  mai mult decât media și care contribuie deja la buget mai mult decât media pentru a  avea  
bani pentru  plata beneficiilor persoanelor care nu mai sunt acum în câmpul muncii, cazul pensionarilor, sau care 
nu muncesc”, ne-au explicat sursele citate. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 INTERVIU Florian Marin, preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din România. De ce România este pe locul 
al doilea în UE la populaţia inactivă 
 
În contextul în care România este pe locul al doilea în Uniunea Europeană în privinţa procentajului de populaţie 
inactivă- 34,4 %- imediat după Italia, Florian Marin, preşedintele Federaţiei Sindicatelor Libere din România, a 
acordat un interviu pentru Adevărul în care a explicat care sunt cauzele acestui fenomen. 
 
Adevărul: Ce înseamnă populaţie inactivă?  
Florian Marin:  Populaţia inactivă, conform Biroului Naţional de Statistică se referă la persoanele care, indiferent 
de vârstă, nu au lucrat cel puţin o oră şi nu au fost şomeri într-o anumită perioadă, iar aici putem integra elevii, 
studenţii, pensionarii, persoanele întreţinute de alte persoane sau de stat sau care se întreţin din alte venituri 
precum chirii, rente ş.a.m.d, cât şi persoane declarate peste hotare.  De asemenea, trebuie să avem în vedere 
faptul că procentul mare de populaţie inactivă este caracteristic anumitor economii ale ţărilor din Europa de Est, 
printre care se află Polonia sau Bulgaria, dar şi România. 
 
 
Credeţi că putem vorbi de o ineficienţă a statului în a combate inactivitatea populaţiei?  
În mod cert, vorbim de o neputinţă a statului de a crea un set de opţiuni viabile pentru lucrătorul român. Mai 
exact, mă refer la un traseu coerent în carieră (fie că discutăm de privat sau de stat) şi un salariu sau un nivel al 
veniturilor care să îi permită un trai decent atât pentru el cât şi pentru familia acestuia. De asemenea, e nevoie de 
stabilirea unor proiecţii care să ofere un viitor sustenabil din punct de vedere economic în ţara lui, în speţă, în 
România. Eu cred în ideea că fiecare cetăţean trebuie sa aibă  un viitor în ţara lui. Din păcate, statul român nu a 
fost capabil să elaboreze nişte politici publice care să reglementeze toate aceste trei chestiuni. În aceste condiţii, 
este clar că oamenii nu mai au încredere în ceea ce priveşte munca şi capacitatea muncii de a satisface măcar 
nevoile de bază ale cetăţenilor. 
 
Consideraţi că salariul minim din ţara noastră poate satisface nevoile de subzistenţă ale unui cetăţean?  
Haideţi să luăm un exemplu concret: doi tineri integraţi în muncă, care câştigă salariul minim, la finalul anului 
2015, nu puteau să îşi acopere cheltuielile minim necesare subzistenţei la nivelul unei gospodării. Ori în această 
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situaţie, tu dacă vii şi munceşti opt ore şi nivelul venitului pe care îl primeşti nu îţi acoperă minimul necesar (aici 
mă refer la cheltuielile cu hrana, utilităţile, nu mai vorbim de vacanţe sau de alte chestiuni ce sunt deasupra 
Piramidei lui Maslow) e clar că nu mai eşti încurajat să munceşti.  
Din punctul meu de vedere, creşterea salariului minim este o măsură firească şi corectă, care ar încuraja munca. 
Însă, trebuie să avem în vedere următorul aspect, atunci când vorbim de creştere salarială, şi-anume că este 
imorală inexistenţa unei diferenţieri a salariului minim pe nivel de studii. Cred că trebuie că lucrătorii cu studii 
superioare trebuie să beneficieze de un salariu minim mai mare decât lucrătorii fără studii superioare, aşa cum se 
aplica în trecut, în România.  
Trebuie subliniat faptul că această rată mare de inactivitate  este o expresie a eşecului statului în ceea ce priveşte 
construirea  unui set de politici publice care să fie compatibile cu interesele angajaţilor şi angajatorilor de pe piaţa 
muncii, astfel încât  să contribuie la stabilirea unei sinergii sustenabile între acestea. 
 
Care este comportamentul angajatorilor vizavi de acesată populaţie inactivă?  
Angajatorii români se plâng că nu găsesc forţă de muncă calificată la noi în ţară, motiv pentru care doresc să ia 
forţă de muncă calificată din alte state. Ori eu cred că ar fi în beneficiul societăţii şi al economiei româneşti dacă 
firmele ar încerca să califice tocmai această populaţie inactivă. Trebuie însă ca, angajatorii din România, să-şi 
dorească şi să-şi asume coerent si sustenabil acest lucru, lucru pe care angajatorii nu l-au făcut cel puţin după 
1990. Cei care recrutează trebuie să înţeleagă că trebuie să ofere angajatului un salariu şi condiţii de muncă 
decente, în caz contrar forţa de muncă va emigra din România. 
 Într-un sistem capitalist, antreprenoriatul este cheia satisfacerii nevoilor unei societăţi, ori dacă noi ca stat, 
considerăm că aceasta este direcţia adoptată pentru progresul României, antreprenoriatul trebuie responsabilizat 
şi, de ce nu, ajutat, să se implice în crearea unui cadru care contribuie la scoaterea din inactivitate a lucrătorilor 
din România şi la asigurarea unei forţe de muncă capabile să catalizeze tranziţia economiei României către un 
model economic bazat pe inovaţie şi valoare adăugată consistentă.. Nu cred ca apelarea la forţa de muncă străină 
va rezolva problema pe termen lung, ci va rezolva anumite probleme punctuale ale pieţei muncii, însă într-o 
manieră nesustenabilă. 
 
Situaţia la nivelul Uniunii Europene (UE)  
Anul trecut, 89 de milioane de oameni cu vârsta cuprinsă între 15 şi 64 de ani au fost inactivi în Uniunea 
Europeană. Altfel spus, 27,1% din populaţia europeană în vârstă de muncă s-a situat în afara pieţei muncii, nefiind 
nici angajată nici înscrisă la oficiile de forţă de muncă, arată o analiză realizată de cursdeguvernare.ro, în baza 
cifrelor de la Eurostat.  
Persoanele în cauză au fost în proporţie de 35% incluse într-un proces de învăţământ sau de pregătire 
profesională, 16% erau deja pensionari cu vârsta sub 65 de ani, tot 16% sufereau de diverse boli sau dizabilităţi iar 
10% aveau grijă de copii sau de adulţi care nu se puteau descurca singuri.  
 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Premierul Tudose îi dă raportul lui Jean-Claude Juncker, la o săptămână după vizita la Bruxelles 
Prim-ministrul Mihai Tudose va vorbi joi la telefon cu președintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker. 
Convorbirea are loc la o săptămână de la vizita pe care a efectuat-o premierul la Bruxelles, unde s-a angajat că 
Executivul nu va aproba acte normative fără o consultare prealabilă. Mai mult, Mihai Tudose a anunţat din 
capitala Belgiei că miniştrii vor merge lunar să informeze comisarii despre deciziile luate la Bucureşti. 
Potrivit programului oficial al Guvernului cei doi vor vorbi la telefon începând cu ora 11:00. Acest eveniment nu 
apare însă și în agenda premierului de pe site-ul Guvernului. 
La scurtă vreme de la preluarea şefiei Guvernului, Mihai Tudose a mers la Bruxelles pentru discuţii cu mai mulţi 
oficiali europeni printre care şi preşedintele CE, cu care s-a întâlnit pe 11 iulie. 
La acela moment, Tudose a precizat că ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, va merge la Bruxelles pentru a prezenta 
”ce se întâmplă acum” şi a dat asigurări că ”nu vor mai fi derapaje de genul surprizelor în cadrul Guvernului”. 
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În domeniul economiei, prim-ministrul Tudose l-a asigurat pe preşedintele Comisie Europene, Jean-Claude 
Juncker, că va ţine deficitul bugetar sub 3% şi va accelera absorbţia de fonduri europene. 
Tudose este însă ironizat de purtătorul de cuvânt al PPE, europarlamentarul român Siegfried Mureșan, care 
susține că premierul român este primul șef de Guvern din UE care anunța că va vorbi la telefon cu Juncker. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Sevil Shhaideh, declarații de ULTIMĂ ORĂ privind stadiul Programului Național de Dezvoltare Locală. Cum se 
împart banii la primării 
Sevil Shhaideh, ministrul dezvoltării regionale, administrației publice și fondurilor europene, a susținut miercuri o 
conferință de presă privind stadiul Programului Național de Dezvoltare Locală (PNDL). Aceasta a explicat cum au 
fost distribuiți banii pentru Programul Naţional de Dezvoltare Locală, după ce în presă au apărut informații că un 
sfert din cele peste 600 de milioane de lei au revenit judeţelor Olt, Teleorman, Giurgiu şi Buzău. 
„Etapa unu în această fază de alocare a fondurilor. În conformitate cu prevederile legale, HG 627/2015, alocările 
din buget pentru acest program urmează criterii foarte clare și foarte detaliate în programul de guvern. Astfel, am 
utilizat modelul matematic cu date demografice pe județe, cât și capacitatea financiară a acestora. S-a utilizat o 
medie ponderată între numărul unităților administrativ teritoriale din fiecare județ, populația din fiecare județ, 
suprafața județului și capacitatea financiară a fiecărui județ calculat în funcție pe impozitul pe venit la nivelul 
anului 2016. În funcție de toate aceste date, a rezultat o alocare echilibrată (...) între suma cea mai mică și suma 
cea mai mare la nivelul țării.”, a declarat Sevil Shhaideh, într-o conferință de presă. 
a a negat acuzaţiile potrivit cărora ar fi alocat banii din Programul Naţional de Dezvoltare Locală I (PNDL I) pe 
criterii politice, subliniind că autorităţile locale au primit sumele după principiul „primul venit, primul servit”.  
 
„Informaţia publică vehiculată nu se referă la alocări. Ne referim la plăţi. În acest moment, PNDL, etapa I, are un 
buget alocat ca şi formă de uzanţă cash-ul bugetar de două miliarde de lei. Din acest cash bugetar se decontează 
toate facturile care sunt transmise către minister. Deci, nu există în procedeul de decontare decât principiul 
'primul venit, primul servit'. Există un sistem foarte riguros de înregistrare a tuturor solicitărilor, a tuturor 
facturilor. Acele localităţi care au contractele de finanţare în derulare nu le-a împiedicat absolut nimeni să vină să 
deconteze aceste lucrări”, a declarat ministrul Dezvoltării.  
 
Totodată, Sevil Shhaideh a precizat că nu este normal ca cei 30 de miliarde de lei din PNDL II să-i fi repartizat în 
mod egal la cele 41 de judeţe.  
 
„Nu ne este indiferent dacă avem cinci localităţi într-un judeţ sau 200. Cu cât numărul este mai mare, reprezintă 
mai multe colectivităţi şi mai multe proiecte. Nu ne este indiferentă suprafaţa judeţului (...). Nu ne este 
indiferentă populaţia judeţului respectiv. Una este să vorbim de 100 de locuitori care ar avea acces la apă, canal şi 
alta este să vorbim de 1.000 de locuitori. Şi nu ne sunt indiferente veniturile autorităţilor locale”, a explicat ea. 
Prin PNDL II, judeţele Suceava, Caraş-Severin, Vaslui şi Teleorman vor beneficia de cele mai mari sume, respectiv 
928,5 milioane de lei, 883,2 milioane de lei, 882,2 milioane de lei şi 875,8 milioane de lei. La polul opus se află 
Harghita (516,3 milioane de lei), Covasna (392,2 milioane de lei), Ilfov (374,6 milioane de lei) şi Bucureşti (166,2 
milioane de lei). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Bugetul, rectificat în august. Unele ministere au cheltuit doar 2% 
Rectificarea bugetară va avea loc cel târziu în luna august, spune vicepremierul Sevil Shhaideh. 
”Chiar astăzi trebuie să particip la întâlnirea cu ministrul de Finanţe (Ionuţ Mişa - n.r.) şi după cum bine ştiţi pe 
calendarul rectificărilor, rectificarea este posibil să aibă loc în luna august sau cel târziu în luna august, în funcţie 
de gradul de execuţie al tuturor cheltuielilor de la nivelul fiecărui minister”, a declarat Sevil Shhaideh, 
potrivit News.ro. 
Ea a precizat că la nivelul ministerului pe care îl reprezintă, în acest moment, toate sumele sunt angajate şi ”cash-
urile sunt suficiente”. 
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”Deci, avem o execuţie în grafic. Nu credem că în acest moment pe ceea ce discutăm noi astăzi se impune o 
suplimentare. (...) Suntem în graficul şi în necesarul pe care l-am preconizat de la începutul anului”, a spus ea. 
Premierul Mihai Tudose a declarat, luni, că ministrul Finanţelor, Ionuţ Mişa, a prezentat coaliţiei un plan privind 
relocarea unor bani în cadrul rectificării bugetare, având în vedere că în unele ministere gradul de execuţie este 
de doar 2% pe primele 6 luni ale anului. 
"S-a vorbit despre rectificarea bugetară. Domnul ministru de finanţe a prezentat un plan privind relocarea unor 
sume în cadrul unor ministere pentru că, din păcate, avem ministere care au un grad de execuţie la 6 luni de 2%", 
a spus Tudose. 
El a dat ca exemplu Ministerul Tehnologiei Informaţiei, condus până de curând de Augustin Jianu. 
"Ştiţi, fostul prim viceprim-ministru 2 zile. Grad de execuţie 2%. Din păcate, anumite proiecte sunt deja ratate şi 
atunci banii respectivi vor fi relocaţi în cadrul ministerului sau în alte ministere", a spus Tudose. 
Întrebat despre execuţia Ministerului Apărării, el a spus că este "foarte bună", însă nu au fost luate încă în discuţie 
şi fondurile pentru înzestrare, fiind încă evaluări în curs. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Verdictul ASF privind pierderile bursiere, după anunţul privind desfiinţarea Pilonului II 
Autoritatea de Supraveghere Financiară a dat un verdict în privinţa suspiciunilor de manipulare a pieţei, cauzate 
de declaraţiile privind desfiinţarea Pilonului II. 
Autoritatea consideră că „nu sunt întrunite condiţiile impuse de cadrul legal pentru existenţa unei fapte de 
manipulare a pieţei prin diseminarea de informaţii false sau înşelătoare”, în limita legii.  
Astfel, potrivit ASF, pierderile pe Bursa de Valori din data de 29 iunie cauzate de declaraţia ministrului Finanţelor 
Ionuţ Mişa privind desfiinţarea Pilonului II de pensii nu pot fi considerate manipularea pieţei.  
Aşadar, nimeni nu va răspunde legal pentru aceste pierderi, chiar dacă acestea sunt estimate între 1,5 şi 3 
miliarde de lei.  
ASF a deschis o investigaţie după ce ministrul Ionuţ Mişa a declarat, în data de 29 iunie, la audierea sa în 
Parlament, că pilonul II de pensii va fi desfiinţat. Afirmaţia lui a fost contrazisă ulterior de premierul Mihai Tudose 
şi de preşedintele PSD Liviu Dragnea. Mai târziu, în aceeaşi zi, Mişa şi-a retras declaraţia spunând că Pilonul II de 
pensii „nu se desfiinţează şi nu se naţionalizează“. „A fost o eroare pe care mi-o asum“, a susţinut Ionuţ Mişa 
întrebat ce se întâmplă până la urmă cu Pilonul II de pensii.  
Declaraţia lui a fost însă de ajuns ca Bursa de Valori Bucureşti (BVB) să închidă şedinţa din acea zi pe roşu. 
Principalii indicatori au pierdut peste 3%, iar leul s-a devalorizat până la cotaţii de peste 4,57 lei/euro. Un efect, pe 
lângă declaraţiile lui Mişa, l-a avut şi publicarea în presă a informaţiilor despre noul program de guvernare.  
Brokerii au avertizat că, dacă s-ar desfiinţa Pilonul II, fondurile de pensii ar fi obligate să vândă într-un timp scurt 
activele deţinute pe bursă, estimate la peste un miliard de euro, ceea ce va duce la deprecierea importantă a 
valorii acţiunilor, dar şi la o depreciere a leului. 
 
(Sursa: Adevarul) 
 

 Audiere de ULTIMĂ ORĂ la DNA - Administratorul public al judeţului Teleorman, în fața procurorilor  
Administratorul public al judeţului Teleorman, Mircea Dumitrescu, s-a prezentat miercuri la sediul DNA, pentru a 
fi audiat într-un dosar de corupție. Acesta nu a dorit să facă nicio declarație în fața jurnaliștilor. (update) Inițial, 
Antena 3 a informat că acesta a fost audiat în dosarul Tel Drum-Brazilia. 
Săptămâna trecută DNA a anunţat punerea acestuia sub urmărire penală, pentru complicitate la infracţiunea de 
abuz în serviciu dacă funcţionarul a obţinut pentru sine sau pentru altul un folos necuvenit, în formă continuată, 
într-un dosar în care este acuzat şi fostul preşedinte al CJ Teleorman, actual secretar de stat la Ministerul 
Dezvoltării Regionale, Administraţiei Publice şi Fondurilor Europene (MDRAPFE), Adrian Gâdea. 
Procurorii anticorupție precizează că, în luna ianuarie 2014, Adrian Ionuț Gâdea, în calitate de președinte al CJ 
Teleorman, beneficiind de ajutorul lui Mircea Dumitrescu, în exercitarea atribuțiilor de serviciu, nu ar fi îndeplinit 
acte prevăzute în dispozițiile legislației primare, fapt ce ar fi condus la încheierea cu o societate comercială și o 
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altă persoană a trei contracte de închiriere având ca obiect părți din insula Belina și brațul Pavel al fluviului 
Dunărea (în suprafață totală de 80 ha). 
Concret, arată DNA, aceste contracte ar fi fost încheiate pe o perioadă de 10 ani (la prețuri de 1.900 lei/ha/an, 
2.792 lei/lună și 3.988 lei/lună, toate fără TVA), fără organizarea unei licitații și fără inițierea și parcurgerea 
procedurii de emitere a unei hotărâri de consiliu județean. 
"Scopul acestora era darea suprafețelor respective în folosința temporară a locatarului pentru creșterea peștelui 
în regim natural, fără furajare, pentru pescuit sportiv și agrement, interzicându-se desfășurarea oricăror altor 
activități", arată DNA. 
Potrivit anchetatorilor, respectivele contracte ar fi făcut obiectul controlului financiar preventiv, viza fiind 
acordată în aceeași zi, 16 ianuarie 2014, de către Nela Dorica Iordan, inspector în cadrul Serviciului Financiar 
Contabilitate, în condițiile în care aceasta cunoștea modalitatea de încheiere a acelor documente. 
"Prin aceste demersuri a fost cauzată o vătămare a intereselor publice, legitime ale CJ Teleorman, totodată, fiind 
obținut un folos necuvenit de către beneficiarii contractelor, reprezentat de dobândirea imobilelor respective", se 
menționează în comunicat. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CCR face lumină în privința audierii lui Kovesi în Parlament: Șefa DNA poate fi audiată, dar nu poate fi obligată 
să se prezinte 
 
Judecătorii CCR au motivat decizia cu privire la posibilitatea audierii șefei DNA, Laurei Codruța Kovesi, în comisiile 
parlamentare.  
Astfel, judecătorii au stabilit că, atât şefa Direcției Naționale Anticorupție (DNA), cât și orice şef de instituţie poate 
fi audiat în comisiile speciale din Parlament, însă nu poate fi obligat să se prezinte în Parlament, 
potrivit dcnews.ro. 
În ceea ce privește posibile plângeri penale în caz de absență, acestea pot fi depuse dacă persoanele care nu se 
prezintă la audieri sunt acuzate de fapte penale.  
În plus, judecătorii CCR au stabilit că o anchetă penală poate fi deschisă în paralel cu o comisie parlamentară care 
vizează aceleași fapte.  
Primul care a fost audiat de parlamentari a fost Dan Andronic, cel care a făcut dezvăluiri despre întâlnirea şefilor 
serviiciilor secrete în locuinţa lui Gabriel Oprea. 
Pe 24 aprilie, Parchetul a anunțat că a deschis un dosar penal în care se efectuează cercetări „in rem” sub aspectul 
săvârșirii infracțiunilor de abuz în serviciu și falsificarea documentelor și evidențelor electorale, în dosarul care 
vizează alegerile prezidențiale din 2009. 
Jurnalistul Dan Andronic a spus că, în decembrie 2009, în turul doi al alegerilor prezidențiale, înalți demnitari ai 
statului român, printre care George Maior, Florian Coldea și Laura Codruța Kovesi, au mers acasă la Gabriel Oprea. 
El a susținut că Laura Kovesi și Coldea erau preocupați de câștigarea scrutinului de către Traian Băsescu. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Schimbarea din Codul Rutier care va duce la pierderea înmatriculării mașinii 
Șoferii vor avea o nouă grijă, odată cu schimbarea Codului Rutier. Astfel, începând cu anul 2018, șoferii care nu au 
Inspecția Tehnică Periodică (ITP) realizată la timp sau anulată, riscă suspendarea înmatriculării autovehicolului. 
De asemenea, conducerea unei vehicul cu înmatricularea suspendată se va sancționa cu amendă de până la 3.000 
lei, scrie Automarket.ro. 
Codul Rutier va suferi câteva schimbări importante care vizează în primul rând suspendarea înmatriculării unei 
mașini. 
Astfel, principala noutate va fi suspendarea înmatriculării în cazul în care Inspecția Tehnică Periodică (ITP) a 
expirat sau a fost anulată. 
Suspendarea înmatriculării intervine și în cazul în care noul proprietar nu solicită transcrierea dreptului de 
proprietate în termen de maxim 90 de zile. În prezent, termenul limită era de 30 de zile, fără să existe însă 
sancțiuni pentru depășirea acestuia. 
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(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Transporturilor, dezamăgit după vizita inopinată pe autostrada Lugoj - Deva: Reziliem contracte! 
Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, s-a declarat nemulţumit de lucrările de pe tronsoanele doi şi trei, el 
spunând că, dacă nu se respectă termenele, contractele vor fi reziliate. Ministrul Transporturilor a făcut aceste 
afirmaţii într-un mesaj postat pe pagina sa de Facebook, în urma vizitei pe care a făcut-o miercuri pe Autostrada 
A1 Lugoj- Deva. 
“Am promis că merg pe teren şi mă ţin de cuvânt! Astăzi am inspectat inopinat lucrările Autostrăzii Lugoj-Deva şi 
am constatat, cu mare dezamăgire, că antreprenorii Tronsoanelor 2 şi 3 se pot «lăuda» doar cu o proastă 
mobilizare şi cu o metodologie deficitară, cauzată de cârpeli interminabile. Nu voi accepta asemenea situaţii şi nu 
vreau să fac niciun fel de concesii. Dacă cei doi antreprenori, italian şi spaniol, nu au cum să respecte termenele 
de finalizare ale lucrărilor, voi rezilia contractele cu aceştia şi voi căuta firme seriose în domeniu”, a scris Răzvan 
Cuc. 
Ministrul a făcut o vizită pe lotul patru al aceleiaşi autostrăzi şi spune că situaţia este ”în parametrii normali”. 
”Situaţia, de pe Lotul 4 al Autostrăzii, se prezintă în parametrii normali, iar antreprenorul român a reasumat 
termenul de finalizare a lucrării pentru finele lui 2017. Avem nevoie de autostrăzi şi de respectarea termenilor din 
contractele încheiate. Vremea amânărilor s-a încheiat!”, a scris Cuc. 
Lotul doi al autostrăzii Lugoj– Deva are o lungime totală de 28 kilometri, valoarea contractului de execuţie fiind de 
562,73 milioane de lei fără TVA. În acest moment circulaţia se desfăşoară pe aproximativ 15 kilometri, între 
nodurile Traian Vuia şi Margina. Pe restul lotului vor trebui realizate două tuneluri de trecere pentru animale. 
Lungimea totală a lotului trei al Autostrăzii Lugoj - Deva este de 22,139 kilometri. Contractul de execuţie a fost 
semnat în mai 2013, iar valoarea licitată a lucrărilor a fost de 579 milioane de lei. 
Lungimea tronsonului patru este puţin peste 22 de kilometri şi face legătura între nodul de la Ilia şi de la Şoimuş, 
acolo unde începe autostrada Deva - Orăştie. Lucrările costă 419,4 milioane de lei. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Romexpo ar putea trece la PMB și deveni zonă de agrement 
Primăria Capitalei va solicita Guvernului transmiterea în subordinea Consiliului General al Municipiului Bucureşti 
(CGMB) a clădirii Romexpo și a terenului aferent, pentru amenajarea unei zone destinate activităţilor culturale, 
educative şi sportive. 
Un proiect de hotărâre în acest sens a fost aprobat, miercuri, de consilierii generali. Potrivit documentului, 
municipalitatea va solicita Guvernului ca Romexpo să fie transmis în subordinea Primăriei Capitalei şi 
administrarea CGMB. În prezent, imobilul se află în administrarea Regiei Autonome „Administraţia Patrimoniului 
Protocolului de Stat” - Sucursala pentru Administrarea şi Întreţinerea Fondului Imobiliar, cu drept de folosinţă – 
Camera de Comerţ şi Industrie a României. 
La punctul doi al proiectului aprobat de CGMB se arată că „se va realiza o zonă în vederea desfăşurării 
activităţilor culturale, educative şi sportive”. 
În expunerea de motive semnată de primarul general, Gabriela Firea, se justifică solicitarea prin deficitul major de 
zone pentru desfăşurarea activităţilor în domeniul cultural, educativ şi sportiv și prin amplasarea imobilului din 
Bulevardul Mărăști „într-o zonă ușor accesibilă, care se pretează pentru realizarea activităților de agrement”. 
Suprafața terenului aferent Romexpo este de circa 310.000 metri pătrați. 
În 23 noiembrie anul trecut, Primăria Capitalei a semnat un protocol de colaborare cu Camera de Comerţ şi 
Industrie a României, pe patru ani, primul proiect comun anunţat atunci de Firea fiind amenajarea pavilionului A 
ca o sală polivalentă, cu 15.000 de locuri, săli de conferinţe şi loje, pentru care ar fi necesară suma de aproximativ 
30 de milioane de euro. 
Primarul a mai spus atunci că sala va fi numită după gimnasta Nadia Comăneci. Edilul a promis că municipalitatea 
va realiza un studiu de fezabilitate în vederea amenajării pavilionului şi un proiect de hotărâre în acest sens va fi 
votat într-o şedinţă de consiliu, urmând apoi ca lucrările să nu dureze mai mult de un an. 
Digi24.ro a arătat, la momentul anunțului primarului general, că transformarea Pavilionului A al Romexpo într-o 
sală polivalentă ar costa mai mult decât construirea de la zero a Sălii Polivalente din Cluj-Napoca. 
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(Sursa: Digi 24) 
 

 România și Japonia poartă negocieri pentru construirea magistralei de metrou Gara de Nord - Otopeni 
Ministrul afacerilor externe, Teodor Meleșcanu, l-a primit miercuri, la București, pe ministrul de stat japonez 
pentru afaceri externe, Nobuo Kishi, una dintre principalele teme discutate fiind viitoarea magistrală de metrou 
dintre Gara de Nord și Aeroportul Otopeni. 
"Ministrul Teodor Meleșcanu a exprimat apreciere pentru prezența firmelor japoneze în România, precum și 
speranța atragerii de noi investiții japoneze, pe fondul unui mediu economic românesc atractiv, caracterizat de o 
creștere economică solidă, un sistem fiscal favorabil și o forță de muncă cu un grad ridicat de calificare. Oficialul 
român a punctat oportunitățile de cooperare economică din domeniul IT, industriei auto, agriculturii și 
turismului", informează un comunicat al MAE. 
Ministrul de stat Nobuo Kishi a confirmat cursul ascendent al cooperării româno-japoneze, reflectat inclusiv de 
faptul că Japonia este cel mai mare investitor asiatic în România. 
Cei doi oficiali au discutat despre implementarea proiectului Magistralei de metrou Gara de Nord – Aeroportul 
”Henri Coandă”, care beneficiază și de finanțare japoneză. Oficialul român a subliniat determinarea autorităților 
de la București în finalizarea proiectului, dovadă fiind și adoptarea, la 13 iulie 2017, a Hotărârii de Guvern privind 
exproprierile pe coridorul Magistralei. 
Cei doi miniștri au discutat și despre colaborarea bilaterală în sfera cercetării, științei și tehnologiei, ilustrate și de 
prezența profesorului japonez Kazuo Tanaka în calitate de Director Științific în cadrul Proiectului ELI-NP (Extreme 
Light Infrastructure – Nuclear Physics) de la Măgurele. 
Ministrul Meleșcanu a cerut permanentizarea regimului de scutire de viză pentru turiștii români care călătoresc în 
Japonia, regim acordat în prezent pe baze temporare. 
Ministrul de stat japonez pentru afaceri externe, Nobuo Kishi, efectuează o vizită de lucru în România, care mai 
include, alături de întrevederea de la MAE, primiri la Preşedintele României, Klaus Iohannis, şi, respectiv, la Prim-
ministrul român, Mihai Tudose. Este a doua vizită în România a demnitarului nipon, prima având loc în decembrie 
2013. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 SRI: Doi sirieni care au legături cu Stat Islamic, implicați în activități teroriste în România, declarați 
indezirabili. Jihadiștii au și adus în țară ilegal alți conaționali cu conexiuni teroriste 
Doi cetățeni sirieni, implicați în acțiuni teroriste în România, au fost declarați indezirabili pe o perioadă de opt ani, 
a anunțat, miercuri, Serviciul Român de Informații (SRI).  
Cei doi suspecți, A.H. și A.H., au fost angrenați în România în acțiuni sistematice de promovare agresivă a 
ideologiei jihadiste specifice grupărilor teroriste active pe frontul din Siria. De asemenea, ei sunt acuzați că au 
facilitat pătrunderea ilegală în țara noastră a unor conaționali, dintre care unii erau deja semnalați având 
conexiuni teroriste. În perioada de monitorizare, cei doi suspecți au realizat inclusiv deplasări repetate în Siria, în 
cadrul cărora au stabilit și au cultivat relații apropiate cu membri ai unor grupări jihadiste, inclusiv Daesh, arată 
SRI.  
Din evaluarea informațiilor culese de SRI s-a concluzionat că există riscuri asociate terorismului, astfel încât s-a 
luat decizia îndepărtării celor doi suspecți de pe teritoriul României. SRI a sesizat Curtea de Apel București joia 
trecută, iar instanța a admis cererea Serviciului.  
În ultimii ani, doi cetățeni români au fost acuzați de propagandă teroristă, pe teritoriul României. 
Un prim caz îl vizează pe Constantin Luigi Boicea, din Dolj. Procurorii DIICOT au dispus urmărrirea penală după ce 
el a accesat în mod repetat site-uri de propagandă și instruire a viitorilor combatanți aparținând organizației 
teroriste Daesh/Stat Islamic. Totodată, târărul de 18 ani a încercat să intre în contact cu lideri ori reprezentanți ai 
organizației pentru a obține sprijin logistic și financiar. 
Al doilea caz semnalat de autorități îl vizează pe un bărbat care ar fi utilizat începând cu luna noiembrie 2016, pe o 
rețea de socializare, mai multe conturi personale, prin intermediul cărora a postat și a distribuit fotografii cu sigla 
grupării teroriste DAESH, precum și înregistrări cu atacuri ale DAESH și execuții, prin decapitare și împușcare, cu 
intenția de a le face cunoscute și de a determina câștigarea de noi adepți, capabili să recurgă la săvârșirea 
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aceluiași gen de fapte ca cele a căror promovare prin propagandă a realizat-o. Bărbatul ar fi anunțat că urmează 
"să declanșeze iadul" la baza militară Mihail Kogălniceanu. 
(Sursa: Romania Libera) 
 

 Comisia Europeană a clasat două proceduri de infrigement împotriva României 
Victor Negrescu, ministrul delegat al Afacerilor Europene (foto), a informat membrii Comitetului de Coordonare a 
Sistemului naţional de gestionare a Afacerilor Europene, în şedinţa care a avut loc miercuri, că au fost clasate 
două proceduri de infrigement împotriva României. 
“În cadrul şedinţei au fost prezentate deciziile Comisiei Europene, aferente perioadei 30 iunie - 14 iulie 2017, 
privind stadiul transpunerii directivelor europene în legislaţia naţională. În context, a fost remarcată clasarea de 
către Comisia Europeană a două proceduri de infringement care fuseseră declanşate împotriva României: cauza 
2016/0567 privind necomunicarea măsurilor de transpunere a Directivei delegate 2014/109/UE de modificare a 
anexei II la Directiva 2014/40/UE prin stabilirea galeriei de avertismente ilustrate care trebuie utilizate pe 
produsele din tutun, respectiv cauza 2016/0812 privind necomunicarea măsurilor de transpunere a Directivei 
2014/36/UE privind condiţiile de intrare şi de şedere a resortisanţilor ţărilor terţe în scopul ocupării unui loc de 
muncă în calitate de lucrători sezonieri”, se arată într-un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe, potrivit 
News.ro. 
În plus, au fost închise favorabil două dosare EU Pilot: Dosarul 8156/15/JUST a avut ca obiect necomunicarea 
măsurilor de transpunere a Deciziei-cadru 2009/315/JAI privind organizarea şi conţinutul schimbului de informaţii 
extrase din cazierele judiciare între statele membre, respectiv Dosarul 7949/15/ENER a avut ca obiect evaluarea 
transpunerii, implementării şi aplicării corecte, de către România, a prevederilor Directivei 2010/31/UE privind 
performanţa energetică a clădirilor.  
„Scopul nostru este acela de a asigura transpunerea în mod corespunzător a legislaţiei europene şi de a finaliza 
cât mai rapid procedurile de infringement aflate în curs. În acest sens, cooperarea interinstituţională este 
esenţială. Comunicăm operativ pe aceste speţe atât cu reprezentanţii Comisiei Europene, cât şi cu ministerele de 
linie, Parlamentul României şi autorităţile locale“, a declarat ministrul delegat Victor Negrescu. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Elaborarea Bugetului General al Uniunii Europene se face cu ajutorul Aplicației Comune de Buget Integrat (CIBA), un 
sistem IT fundamental de business 
Recent, Comisia Europeană a selectat consorțiul care va oferi suport tehnic pentru sistemul critic de business 
folosit în construirea bugetului Uniunii Europene. SIVECO România face parte din acest consorțiu, alături de 
Infeurope SA, din Luxemburg.  
Valoarea contractului este de 664.620 Euro pe o durată de 4 ani. 
Bugetul Uniunii Europene este un document oficial, publicat de către Oficiul de Publicații o dată pe an. El conține 
o împărțire detaliată, pe articole, a veniturilor și cheltuielilor bugetate pentru anul în curs, cuprinzând o serie de 
informații organizate și prezentate într-o structură predefinită. Bugetul este publicat în toate limbile oficiale ale 
Uniunii Europene. 
Dimensiunea aproximativă a principalelor documente de buget (pentru fiecare limbă) este de 2.284 pagini. 
Totalul documentelor ajunge în prezent la aproximativ 52.500 pagini pentru toate limbile recunoscute în statele 
membre ale Uniunii Europene. 
Fiecare document este produs în versiune Draft și Finală, astfel că volumul total al documentelor atinge circa 
105.000 pagini tipărite pe an (pentru documentele principale). Bugetul este realizat prin eforturile combinate a 
circa 800 de contributori, din 10 instituții. 
Pentru a gestiona un document de o asemenea importanță, complexitate și volum, este nevoie de un sistem IT 
critic de business, iar acesta este CIBA, un instrument interinstituțional multilingvistic care permite diferiților 
actori (autori, traducători, corectori și tipografi), să modifice datele conținute în documentele privind bugetul care 
urmează să fie utilizate în cadrul procedurilor bugetare, iar în cele din urmă să fie publicate, atât online 
(http://eur-lex.europa.eu/budget/www/index-en.htm), cât și în Jurnalul Oficial al UE.  
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
'CIBA este o aplicație specială, iar suportul IT implică o înțelegere profundă a proceselor bugetare (cine, ce face și 
când) și cunoștințe detaliate despre cum funcționează diferitele elemente ale sistemului IT și despre modul în care 
funcționează ele împreună. CIBA este un sistem de producție utilizat pentru amendamentele create de comitete și 
de grupurile politice pe parcursul procedurii bugetare din Parlamentul European (și în timpul acestei perioade 
Parlamentul creează aproximativ 2.400 de amendamente). CIBA este, de asemenea un sistem care crează o serie 
de documente bugetare folosite de autorități în procesul de decizie. Nu în ultimul rând, CIBA este sursă pentru 
două tipuri de documente produse pentru procesul de conciliere: documente de intrare și documente de ieșire. 
Suntem extrem de onorați să lucrăm la acest proiect, confirmând încă o dată poziția noastră de furnizor IT 
tradițional pentru organizațiile Uniunii Europene, întrucât SIVECO România a contribuit până acum la peste 20 de 
proiecte finanțate de Comisia Europeană', declară Florin Ilia, Președinte și Director General al SIVECO România.  
 
 
Consorțiul IT livrează suport technic și servicii de testare. 
Începând cu anul 2009, SIVECO România, împreună cu partenerii săi, desfășoară peste 20 de proiecte IT pentru 
Comisia Europeană cu beneficii directe pentru toți cetățenii UE, fiind singura companie românească de software 
care furnizează direct servicii IT organismelor centrale ale Comisiei Europene.  
Printre clienții guvernamentali europeni de referință ai SIVECO se numără: DG Connect, DG Taxud, Oficiul de 
Publicații al Uniunii Europene, DG Justiție, DG Sanco, Agenția Executivă pentru Consumatori, Sănătate, Agricultură 
și Alimentație — CHAFEA, Eurostat — Institutul de Statistică al Uniunii Europene, Oficiul de Cooperare EuropeAid. 
Serviciile furnizate de SIVECO România includ dezvoltarea de sisteme financiare, soluții de management al 
documentelor și conținutului, aplicații administrative, sisteme informatice geografice (GIS), portaluri web și 
sisteme de eLearning. 
(Sursa: Agerpres) 
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